
 

 

 
 
 
 
Nr. 151/2024 

 
PROCES – VERBAL 

 
 Încheiat azi, 29 februarie 2024, cu ocazia ședinței ordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 18 membri, 1 reprezentant ai satelor 
aparţinătoare Municipiului Sfântu Gheorghe Miklos András - sat Coșeni, lipsind: 
Comăneci Liviu-Vasile, Debreczeni László, Cserey Zoltán-Mihály, Baloga Csilla - sat 
Chilieni. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 133 alin. (1) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. 
a din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările 
ulterioare, prin Dispoziţia emisă de primarul Municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 210/2024. 
Ședința se desfășoară în sala de ședință a consiliului local. 
 În sală sunt prezenți reprezentanți mass-media. 
 La şedinţă participă, conform legii: Vargha Fruzsina, Toth-Birtan Csaba 
viceprimarii municipiului Sfântu Gheorghe, Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al 
municipiului Sfântu Gheorghe.  
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Bună ziua. Salut cu drag 
pe toată lumea la ședința ordinară din luna februarie. Vă rog să porniți aparatele. Înainte de 
a trece la discutarea Ordinii de zi avem 4 procese - verbale pe care ar trebui să votăm. 
Primul este procesul-verbal al ședinței ordinare din 25 ianuarie. 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Urmează procesul-verbal al ședinței extraordinare din 02 februarie.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Următorul proces-verbal este al ședinței extraordinare din 09 februarie.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
 „În cele din urmă să votăm procesul-verbal al ședinței extraordinare din 27 
februarie.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Să trecem la Ordinea de zi, unde figurează 42 de puncte. Are cineva de adăugat 
ceva pe Ordinea de zi? Toth-Birtan Csaba.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Pentru noi nici atât nu este 
de ajuns, astfel mai am trei propuneri. Punctul D1 este modificarea contractului încheiat cu 
Asociația Clubul Sportiv Sepsi-Sic. Punctul D2 se referă la aprobarea încheierii unui 
contract de finanțare între Județul Covasna prin Consiliul Județean Covasna, Direcția 
Generală de Asistență Socială și Protecția Copilului Covasna și Municipiul Sfântu 
Gheorghe prin Consiliul Local al Municipiului Sfântu Gheorghe în vederea finanțării 
costului anual pentru copiii/tinerii instituționalizați sau aflați la asistenți maternali 
profesioniști, persoane cu dizabilități, persoane vârstnice instituționalizate, pe anul 2024. 
Iar punctul D3 se referă la aprobarea achitării cotizației de membru a municipiului Sfântu 
Gheorghe pe anul 2024, către Asociația de Dezvoltare Intercomunitară „Zona 
Metropolitană Sepsi”. Înafară de acestea mai este un acord de parteneriat pentru care nu 
trebuie aprobat o hotărâre de consiliu, dar v-aș prezenta și v-aș ruga să vă exprimați opinia, 
respectiv să fiți de acord cu acesta la sfârșit. Mulțumesc frumos.” 



 

 

 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Bine, mulțumim 
frumos. Să votăm luarea pe Ordinea de zi a punctului D1.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Urmează să votăm luarea pe Ordinea de zi a punctului D2. 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Să votăm luarea pe Ordinea de zi a punctului D3.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Acum să votăm Ordinea de zi în întregime.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Înainte de a intra în dezbaterea ordinii de zi, doresc să vă supun atenției 
următoarele: potrivit art. 228 din OUG 57/2019 privind Codul administrativ, nu pot lua 
parte la deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au un interes personal în 
problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe 
înainte de începerea ședinței interesul personal pe care-l au în problema respectivă. Sunt 
asemenea situații? Vargha Fruzsina.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „La punctele 15 și 22 nu aș 
dori să votez.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Bine. Altcineva? Eu aș 
semnala faptul că la punctul 9 nu aș dori să votez. Dacă nu mai sunt altele, trecem la 
discutarea Ordinii de zi.” 
 PUNCTUL I de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
transformării unei funcții vacante din cadrul aparatului de specialitate al primarului 
municipiului Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. La 
Serviciul financiar contabil am dori transformarea postului vacant de Referent, gradul 
profesional superior, în Consilier, gradul profesional asistent.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Bine, mulțumim 
frumos. Sunt întrebări, observații? Dacă nu sunt, trecem la vot și aș menționa faptul că, 
comisiile de specialitate au avizat favorabil.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 54/2024. 
 PUNCTUL II de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării organigramei şi statului de funcţii pentru personalul din cadrul Direcţiei de 
Asistenţă Socială Sfântu Gheorghe, aprobate prin HCL nr. 13/2024. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Prin acest proiect de 
hotărâre am dori să preluăm de la noua înființată Creșa Sfântu Gheorghe 6 posturi de 
asistente medicale în structura Direcţiei de Asistenţă Socială.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. Sunt 
întrebări, observații? Și acest punct a fost aprobat de către comisiile de specialitate. Vă rog 
să votați despre punctul 2.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 55/2024. 
 PUNCTUL III de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea cotizației 
anuale al municipiului Sfântu Gheorghe către Asociația pentru Dezvoltarea Turismului în 
Județul Covasna pe anul 2024. Prezintă: Vargha Fruzsina, viceprimar. 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Este 
vorba de o cotizație pentru anul acesta în suma de 885.000 lei, pe care asociația o va 
cheltui pentru acoperirea cheltuielilor legate de activitatea sa din acest an. Mulțumesc 
frumos.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. Sunt 



 

 

întrebări, observații? Nu sunt. Trecem la votarea punctului 3.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 56/2024. 
 PUNCTUL IV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului 
de venituri şi cheltuieli al SEPSI PROTEKT SA pe anul 2024. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „SEPSI PROTEKT SA 
preconizează venituri în sumă de 1561 mii lei, cheltuieli în sumă de 1557 mii lei, iar un 
rezultat brut de 4 mii lei.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Bine. Mulțumim 
frumos. Sunt întrebări, observații? Dacă nu sunt aș menționa faptul că, comisiile de 
specialitate au avizat favorabil și acest proiect de hotărâre. Vă rog să votăm despre 
proiectul de hotărâre nr. 4.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 57/2024. 
 PUNCTUL V de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului 
de venituri şi cheltuieli al SEPSIIPAR SRL pe anul 2024. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „SEPSIIPAR SRL prevede 
un venit de 3.387 mii lei, cheltuieli în sumă de 2.894 mii lei și un rezultat brut de 493 mii 
lei.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Comisiile de 
specialitate au avizat favorabil și acest proiect de hotărâre. Dacă nu sunt observații, 
întrebări, vă rog să votăm despre proiectul de hotărâre nr. 5.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 58/2024. 
 PUNCTUL VI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului 
de venituri şi cheltuieli al SEPSI ÚT-ÉPÍTŐ SRL pe anul 2024. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Sumele prevăzute de 
SEPSI ÚT-ÉPÍTŐ SRL sunt: veniturilor totale în sumă de 5.282 mii lei, cheltuieli în sumă 
de 4.845 mii lei, iar un rezultat brut de 437 mii lei.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate au avizat favorabil și acest proiect de hotărâre. Dacă nu sunt 
observații, întrebări, vă rog să votăm despre proiectul de hotărâre nr. 6.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 59/2024. 
 PUNCTUL VII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
bugetului de venituri şi cheltuieli al SEPSI REKREATÍV SA pe anul 2024. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Pentru anul 2024 SEPSI 
REKREATÍV SA preconizează un venit de 9.969 mii lei, din care suma de 4.462.000 ar fi 
un ajutor financiar din partea municipalității, la care planifică cheltuieli în sumă de 9.958 
mii lei și un rezultat brut de 11 mii lei.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate au avizat favorabil și acest proiect de hotărâre. Dacă nu sunt 
întrebări, vă rog să votăm despre proiectul de hotărâre nr. 7.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 60/2024. 
 PUNCTUL VIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
bugetului de venituri şi cheltuieli al URBAN-LOCATO SRL pe anul 2024. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „URBAN-LOCATO SRL 
prevede pentru anul 2024 venituri în sumă de 4903 mii lei, cheltuieli: 4898 mii lei și un 



 

 

rezultat brut de 5 mii lei.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate au avizat favorabil acest proiect de hotărâre. Dacă nu sunt 
întrebări, vă rog să votăm despre proiectul de hotărâre nr. 8.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 61/2024. 
 PUNCTUL IX de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului 
de venituri şi cheltuieli al MULTI-TRANS SA pe anul 2024. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „MULTI-TRANS SA 
planifică un venit de 7545 mii lei, din care 3.705.000 este suma solicitată de la 
municipalitate. Cheltuielile sunt în sumă de 7070 mii lei,iar rezultatul brut în sumă de 475 
mii lei.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Bine. Sunt întrebări, 
observații? Dacă nu sunt, vă fac cunoscut faptul că, comisiile de specialitate au avizat 
favorabil și acest proiect de hotărâre. Vă rog să votăm despre proiectul de hotărâre nr. 9.”  
 Se votează cu 17 pentru, 1 conislier nu participă la deliberare și la vot (Vajna 
László), HOTĂRÂREA NR. 62/2024. 
 PUNCTUL X de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind avizarea Analizei de 
fundamentare nr. 116/12.02.2024 elaborată de Sepsi Protekt SA, în vederea exceptării 
societății de la aplicarea anumitor prevederi din cadrul capitolului III din Legea nr. 
296/2023 privind unele măsuri fiscal-bugetare pentru asigurarea sustenabilității financiare 
a României pe termen lung, cu modificările și completările ulterioare. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Avem posibilitatea 
conferită de lege de exceptare de la aplicarea anumitor prevederi din Legea nr. 296/2023, 
pentru care trebuie înaintată o analiză de fundamentare și în cazul în care avem noroc 
Ministerul Dezvoltării, Lucrărilor Publice și Administrației va înainta Guvernului într-un 
format de memorandum aceste solicitări. De acest lucru încearcă să profite și Sepsi Protekt 
SA, care dorește să angajeze 6 persoane pentru înființarea unei noi activități și de aceea 
solicită exceptarea de la anumitor prevederi din această legislație.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate au avizat favorabil. Dacă nu sunt întrebări, sau observații, vă rog 
să votăm despre proiectul de hotărâre nr. 10.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimiate, HOTĂRÂREA NR. 63/2024. 
 PUNCTUL XI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind avizarea Analizei 
de fundamentare nr. 273/14.02.2024 elaborată de Sepsi Út-Építő SRL, în vederea 
exceptării societății de la aplicarea anumitor prevederi din cadrul capitolului III din Legea 
nr. 296/2023 privind unele măsuri fiscal-bugetare pentru asigurarea sustenabilității 
financiare a României pe termen lung, cu modificările și completările ulterioare. Prezintă: 
Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „La fel și Sepsi Út-Építő 
SRL se adresează ministerului ca printr-un memorandum să aprobe exceptarea societății de 
la aplicarea anumitor prevederi din lege. În acest caz solicită tichetele de masă pentru 
angajați, deoarece s-a modificat impozitarea în industria construcțiilor și pierd angajații, iar 
această pierdere se poate completa cel mai bine cu aceste tichete de masă.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate au avizat favorabil și această solicitare. Vă rog să votăm despre 
proiectul de hotărâre nr. 11.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimiate, HOTĂRÂREA NR. 64/2024. 



 

 

 PUNCTUL XII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării Contractului de lucrări nr. 1175/2024 încheiat între municipiul Sfântu 
Gheorghe și Sepsi Út-Építő SRL. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Se propune modificarea a 
10 prețuri unitare pentru unele lucrări incluse în contractul încheiat cu Sepsi Út-Építő SRL. 
Mai ales datorită creșeteii prețului cimentului în medie în proporție de 13,02%. În cazul 
acestor 10 lucrări au negociat cu comisia numită pentru acest scop, astfel trebuie aprobat 
această hotărâre, ca să poate aplica aceste prețuri noi.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Comisiile de specialitate au avizat favorabil această solicitare. Vă rog să 
votăm despre proiectul de hotărâre nr. 12.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimiate, HOTĂRÂREA NR. 65/2024. 
 PUNCTUL XIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
prelungirii Contractului de închiriere nr. 12631/25.02.2019 încheiat încheiat între 
Municipiul Sfântu Gheorghe și societatea Transport Servicii “Partisa” SRL. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Propunem prelungirea 
contractului cu doi ani, până la data de 28 februarie 2026. Mai facem o porpunere de 
modificare, care se referă la faptul, că chiriașul trebuie să depună o garanție, care este 
echivalent a două chirii. 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Comisiile de specialitate au avizat favorabil și proiectul de hotărâre nr. 
13. În cazul în care nu sunt întrebări, observații, vă rog să votăm despre punctul nr. 13.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimiate, HOTĂRÂREA NR. 66/2024. 
 PUNCTUL XIV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
prelungirii Contractului de închiriere nr. 9761/12.02.2019 încheiat încheiat între 
Municipiul Sfântu Gheorghe și Asociația Lilium Aureum-Aranyliliom Egyesület. Prezintă: 
Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În acest caz propunem 
prelungirea cu 5 ani, până la data de 28 februrie 2029, iar și în acest caz este valabil 
depunerea unei garanții echivalent a două chirii.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. Sunt 
întrebări, observații, dacă nu, comisiile de specialitate au avizat favorabil și acest proiect de 
hotărâre. Vă rog să votăm despre proiectul de hotărâre nr. 14.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimiate, HOTĂRÂREA NR. 67/2024. 
 PUNCTUL XV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
prelungirii Contractului de comodat nr. 16500/12.03.2020 încheiat între Municipiul Sfântu 
Gheorghe și Muzeul Național Secuiesc. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Propunem prelungirea 
contractului cu un an, până la data de 11 martie 2025. În acest caz contractul nu are impact 
financiar, este în folosință gratuită.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate au avizat favorabil. Vă rog să votăm despre proiectul de hotărâre 
nr. 15.”  
 Se votează cu 17 pentru, 1 consilier nu participă la deliberare și la vot (Vargha 
Fruzsina), HOTĂRÂREA NR. 68/2024. 
 PUNCTUL XVI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării Contractului de închiriere nr. 33553/27.05.2016 pentru suprafața de pajiște 
aflată în administrarea Consiliului local al municipiului Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-



 

 

Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Scopul hotărârii este ca 
suprafața de pajiște aflată în administrarea Consiliului local al municipiului Sfântu 
Gheorghe să generează venituri orașului și agricultorii din Chilieni, care aparțin Asociației 
Crescătorilor de Taurine Chilieni, să le fie asigurat pășunatul, deci propunem prelungirea 
contractului până la data de 31 decembrie 2024. La stabilirea prețului am luat în 
considerare prețul stabilit de consiliul judeţean, care este de 300 de lei/ha/an, astfel chiria 
totală anuală a contractului va fi în valoare de 21.513 lei.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate au avizat favorabil și acest proiect de hotărâre. Dacă nu sunt 
întrebări, observații, vă rog să votăm despre proiectul de hotărâre nr. 16.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 69/2024. 
 PUNCTUL XVII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
încetării Contractului de închiriere nr. 5778/16.02.2017 încheiat între Municipiul Sfântu 
Gheorghe și Servint SRL. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 

Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „La solicitarea firmei am 
pus pe Ordinea de zi acest punct. Contractul va încetea începând cu data de 01.03.2024, 
dacă consiliul aprobă.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Comisiile de 
specialitate au fost de acord cu această propunere. Vă rog să votăm despre proiectul de 
hotărâre nr. 17.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 70/2024. 
 PUNCTUL XVIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
transcrierii unui contract de concesiune și prelungirea unor contracte de concesiune asupra 
unor suprafeţe destinate extinderii contrucţiilor pe terenurile alăturate. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Singura transcriere 
amintită se întâmplă din cauza schimbului de proprietar, iar în două cazuri se propune 
prelungirea contractelor cu 5 ani până la data de 28 februarie 2029.”  
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate au fost de acord și cu acest proiect de hotărâre. În cazul în care nu 
aveți întrebări, observații, vă rog să votăm despre proiectul de hotărâre nr. 18.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 71/2024. 
 PUNCTUL XIX de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
intabulării în proprietatea publică a municipiului Sfântu Gheorghe şi în administrarea 
Consiliului Local al municipiului Sfântu Gheorghe a străzii Sylvester Lajos. Prezintă: 
Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 

Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Propunem prima 
intabulare a străzii Sylvester Lajos, care are o suprafață totală de 3469 mp, din care 3201 
mp cu destinația de drum intravilan, iar suprafața de 268 mp cu destinația de drum 
extravilan și cu această intabulare completăm și inventarul bunurilor care aparţin 
domeniului public al municipiului Sfântu Gheorghe.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Comisiile de specialitate au avizat favorabil și acest proiect de hotărâre. 
În cazul în care nu aveți întrebări, observații, vă rog să votăm despre proiectul de hotărâre 
nr. 19.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 72/2024. 
 PUNCTUL XX de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea ordinii 
de prioritate în vederea atribuirii în baza Legii nr. 15/2003, republicată, a terenurilor 



 

 

disponibile aflate în domeniul privat al municipiului Sfântu Gheorghe. Prezintă: Vargha 
Fruzsina, viceprimar. 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. În 
acesată lună au fost depuse patru cereri pentru terenurile atribuite în cadrul programului 
”Hai acasă!”. Două au primit 90 de puncte, o persoană a primit 60 de puncte, iar o 
persoană a primit 50 de puncte, astfel cu toții au devenit eligibili pentru obținerea 
terenurilor. În czaul punctajului egal, departajarea se face în funcție de vechimea cererii. 
Vă rog să aprobați această listă.”  
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Comisiile de specialitate au avizat favorabil și acest proiect de hotărâre. 
În cazul în care nu aveți întrebări, observații, vă rog să votăm despre proiectul de hotărâre 
nr. 20.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 73/2024. 

 PUNCTUL XXI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
atribuirii în folosinţă gratuită, în baza Legii nr. 15/2003 privind sprijinul acordat tinerilor 
pentru construirea unei locuinţe proprietate personală, republicată, cu modificările și 
completările ulterioare, a unui teren situat pe str. Gyárfás Győző, d-nei Kész Szende. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Cu permisiunea d-lui 
președinte de ședință aș prezenta punctele 21, 22 și 23, deoarece este vorba de atribuirea în 
folosinţă gratuită a unor terenuri de 300 mp pentru trei persoane pentru a construi casă 
familială. Punctajul și dreptul lor de a putea accesa aceste terenuri am aprobat pritr-o 
hotărâre anterioară. În cazul punctului 21 pentru Kész Szende, la punctul 22 pentru Vargha 
Fruzsina, iar la punctul 23 pentru Béres Henrietta propunem atribuirea în folosinţă gratuită 
aceste terenuri.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Comisiile de specialitate au avizat favorabil și punctele 21, 22 și 23. 
Prima dată vă rog să votăm despre proiectul de hotărâre nr. 21.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 74/2024. 
 PUNCTUL XXII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
atribuirii în folosinţă gratuită, în baza Legii nr. 15/2003 privind sprijinul acordat tinerilor 
pentru construirea unei locuinţe proprietate personală, republicată, cu modificările și 
completările ulterioare, a unui teren situat pe str. Gyárfás Győző, d-nei Vargha Fruzsina. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Se votează cu 17 pentru, 1 consilier nu participă la deliberare și la vot (Vargha 
Fruzsina), HOTĂRÂREA NR. 75/2024. 
 PUNCTUL XXIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
atribuirii în folosinţă gratuită, în baza Legii nr. 15/2003 privind sprijinul acordat tinerilor 
pentru construirea unei locuinţe proprietate personală, republicată, cu modificările și 
completările ulterioare, a unui teren situat pe str. Gyárfás Győző, d-nei Béres Henrietta. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 76/2024. 
 PUNCTUL XXIV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind delegarea 
serviciului public de tăiere și toaletare a arborilor periculoși de pe raza municipiului Sfântu 
Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „De mult am observat 
faptul că asociațiile de proprietari, deoarece regulamentul de gospodărire comunală 
deleagă în atribuția lor această sarcină, că solicită tăierea copacilor din mediul lor, în multe 
cazuri, chiar și cei care sunt periculoși, însă nu le execută. S-a dovedit faptul că locuitorii 



 

 

ar trebui să-și adune banii, dar acest lucru nu se reușește, astfel aprobarea rămâne 
nefinalizată. De aceea lucrăm mai demult la acest proiect de hotărâre. Aceste constatări se 
bazează pe Studiul de fundamentare și propune delegarea serviciului pentru firma 
primăriei. Această activitate s-ar desfășura în așa fel, încât, ca prin Direcția generală de 
gospodărire comunală primăria obține și acordă toate permisele, autorizațiile, respectiv dă 
ordin de începere acolo unde a fost acordat permisul, firma va tăia copacii, iar materialul 
lemnos va rămâne în proprietatea primăriei și va fi păstrat pe curtea aflată în proprietatea 
noastră de la Coșeni, sub nr. 118. În anexa patru sunt enumerate acele prețuri unitare, care 
vor fi aplicate de către firma noastră pentru diferite servicii. Propunem ca contractul să fie 
încheiat pe o perioadă de doi ani, și am stabilit prețul contractului pe aceștie 2 ani la suma 
de 900.000 lei.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Întrebări, sau obsevații sunt legat de acest punct? Dacă nu, comisiile de specialitate au 
avizat favorabil. Vă rog să votăm despre proiectul de hotărâre nr. 24.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 77/2024. 
 PUNCTUL XXV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
actualizării anuale, revizuirii şi stabilirii chiriilor aferente locuinţelor ANL din Municipiul 
Sfântu Gheorghe, începând din data de 01.03.2024. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Ca și în fiecare an, și anul 
acesta, conform normele metodologice aprobate pin lege propunem actualizarea chiriilor 
aferente locuinţelor ANL. Aș mai menționa faptul, că prin acest proiect de hotărâre sunt 
stabilite și cheltuielile administrative în proporție de 1,5% aplicate la valoarea de investiție 
sau la valoarea de înlocuire a locuințelor.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate au avizat favorabil. Dacă nu sunt întrebări, observații, vă rog să 
votăm despre proiectul de hotărâre nr. 25.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 78/2024. 
 PUNCTUL XXVI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
Planului Urbanistic Zonal „Zonă industrială”, Câmpul Frumos, municipiul Sfântu 
Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Pentru buna deservire a 
nevoilor, primăria ar dori să împartă pe loturi mai mici o parcelă mai mare din Câmpul 
Frumos și pentru o mai bună accesibilitate ar dori să facă un drum nou pe această parcelă. 
Acestea sunt incluse în acest nou plan urbanistic prezentat dumneavoatră.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate au avizat favorabil. Dacă nu sunt întrebări, observații, vă rog să 
votăm despre proiectul de hotărâre nr. 26.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 79/2024. 
 PUNCTUL XXVII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
Planului Urbanistic Zonal „Panorama DN 13E”, municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: 
Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Sitreb SA a elaborat acest 
plan urbanistic. Ar dori să extindă restaurantul aflat pe lângă D13, ar dori să modifice 
procentul de ocupare a terenului, ar dori să amenajeze parcare și ar dori să modifice prin 
acest plan urbanistic și indicatoarele de urbanism.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. Sunt 
întrebări, observații, dacă nu vă rog să votăm despre proiectul de hotărâre nr. 27.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 80/2024. 



 

 

 PUNCTUL XXVIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea 
actualizării devizului general aprobat prin HCL nr. 213/2022 privind aprobarea Studiului 
de fezabilitate „Reabilitare iluminat public pentru străzile cuprinse în zonele: Ștrand, 
Simeria sud, Arena și Borvíz vest” din municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Am mai aprobat proiecte 
de acest gen, iar și în acest caz este vorba de zona programului ”Hai acasă!”: Ștrand, 
Simeria sud, Arena și Borvíz vest, unde am dori reabilitarea iluminatului public, desigur cu 
iluminat noi tip LED, echipate cu sisteme de telegestiune. Pentru acest lucru s-a elaborat 
acest studiu de fezabilitate, iar devizul general estimat pentru obiectivul de investiții este în 
sumă de 4.307.183,46 lei cu TVA.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate au avizat favorabil. Dacă nu sunt întrebări vă rog să votăm despre 
proiectul de hotărâre nr. 28.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 81/2024. 
 PUNCTUL XXIX de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre pentru actualizarea 
devizului general, aprobat prin HCL nr. 410/2021 privind aprobarea Documentației de 
avizare a lucrărilor de intervenții pentru obiectivul de investiții „Modernizare strada 
Textiliștilor” din municipiul Sfântu Gheorghe, județul Covasna. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „După cum am procedat și 
în ședințele anterioare în cazul a mai multor obiective de investiții prin acest capitol VII, 
nou introdus, care conține rezerva pentru majorarea prețului. Vom majora valoarea 
investițiilor, astfel și modernizarea străzii Textiliștilor, astfel valoarea devizului general se 
va modifica la suma de 2.442.202,19 lei, care conține și TVA.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Comisiile de specialitate au avizat favorabil. Dacă nu sunt întrebări, vă 
rog să votăm despre proiectul de hotărâre nr. 29.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 82/2024. 
 PUNCTUL XXX de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea 
modificării și completării HCL nr. 422/2022 privind aprobarea depunerii proiectelor și a 
cheltuielilor legate de acestea pentru reabilitarea termică a unor blocuri de locuințe din 
municipiul Sfântu Gheorghe în cadrul PNRR, C5-Valul renovării, apelul de proiecte 
PNRR/2022/C5/1/A.2/1, Renovare energetică moderată a clădirilor rezidențiale 
multifamiliale pentru comunități expuse riscului de sărăcie și excluziune socială, cu 
modificările și completările ulterioare. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Mi-am notat o mulțime de 
cifre, dar nu o să le citesc, pentru că tilul deja a fost destul de lung. Important este că, prin 
acest proiect de hotărâre stabilim cheltuielile maxime eligibile și TVA-ul aferent, 
contribuția municipiului Sfântu Gheorghe și TVA-ul aferent, respectiv cheltuielile 
neeligibile și TVA-ul aferent în cazul investițiilor depuse în cadrul Programului Național 
de Redresare și Reziliență. În cazul a 4 blocuri de pe str. Romulus Cioflec, cartierul 
Ciucului: bl. 8, sc. A, B, C, bl. 7, sc. A, B, C, D, bl. 33, sc. A, B și bl. 18, sc. A, B, C, 
totodată hotărârea conține și descrierea sumară a acestor investiții.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): ”Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Vă rog să votăm despre proiectul de hotărâre nr. 30.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 83/2024. 
 PUNCTUL XXXI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea grilei 
de salarizare a personalului plătit din fonduri publice în cadrul programului sportiv de 



 

 

utilitate publică „Promovarea sportului de performanță”. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În cazul finanțării din 
bugetul local al programelor sportive este necesară aprobarea grilei de salarizare cu valori 
minime, maxime, pe care o propunem conform Legii 296/2023.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Comisiile de specialitate au avizat favorabil. Vă rog să votăm despre 
proiectul de hotărâre nr. 31.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 84/2024. 
 PUNCTUL XXXII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
activităților finanțate integral din venituri proprii ale instituțiilor de învățământ 
preuniversitar de stat din municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Prin acest proiect de 
hotărâre stabilim în cazul a 18 instituții de învățământ domeniul de activitate, precum și 
categoriile de venituri pe care le pot utiliza pentru activitățile finanțate din veniturile 
proprii, ce pot fi încasate: venituri din concesiuni și închirieri, contribuția elevilor și 
studenților pentru internate, cămine și cantine, taxe și alte venituri, venituri din prestări de 
servicii, venituri din valorificarea produselor obținute din activitatea proprie sau anexă, și 
așa mai departe. Deci în total de la punctul ”a” până la ”j”. Punctul ”j” este donații și 
sponsorizări. Proiectul de hotărâre conține și cum se pot utiliza aceste venituri.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate au avizat favorabil proiectul de hotărâre. Dacă nu sunt întrebări, 
observații, vă rog să votăm despre proiectul de hotărâre nr. 32.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 85/2024. 
 PUNCTUL XXXIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
organizării şi desfăşurării evaluării managementului Teatrului “Andrei Mureșanu” Sfântu 
Gheorghe, pe anul 2023. Prezintă: Vargha Fruzsina, viceprimar. 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Ar fi 
vorba de evaluarea anuală a d-nei manager Popa Anna-Maria, conform calendarului până 
la data de 08.03.2024 așteptăm raportul de activitate, apoi în perioada 19.03.2024 – 
25.03.2024 se va analiza raportul de activitate de către comisia de evaluare, iar pe data de 
26.03.2024 d-na director își va susţine raportul de activitate, care se desfășoară de obicei 
fără nici un impediment.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Comisiile de specialitate au avizat favorabil proiectul de hotărâre. Dacă 
nu sunt întrebări, vă rog să votăm despre proiectul de hotărâre nr. 33.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 86/2024. 
 PUNCTUL XXXIV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre pentru modificarea 
HCL nr. 333/2020 privind desemnarea reprezentanţilor Consiliului Local al Municipiului 
Sfântu Gheorghe în consiliile de administraţie ale instituţiilor de învăţământ preuniversitar 
din municipiul Sfântu Gheorghe, cu modificările și completările ulterioare. Prezintă: 
Vargha Fruzsina, viceprimar. 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. În cazul 
Liceului Tehnologic „Puskás Tivadar”, conducerea a semnalat faptul că am fost desemnați 
cu o persoană mai mult în consiliul de administraţie, astfel pe viitor colegul nostru, 
Zsigmond József va prezenta Consiliul Local în consiliul de administraţie a școlii, iar eu 
am renunțat de această misiune nobilă.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos 



 

 

pentru prezentare. Comisiile de specialitate au avizat favorabil. Vă rog să votăm despre 
proiectul de hotărâre nr. 34.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 87/2024. 
 PUNCTUL XXXV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
Regulamentului de organizare şi funcţionare al Poliţiei Locale a Municipiului Sfântu 
Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Începând de la înființarea 
din anul 2011 a Poliţiei Locale, prin mai multe legislații au fost atribuite mai multe 
competențe și acum mai nou regulamentul cadru, care este baza Regulamentului de 
organizare şi funcţionare ale Poliţiilor Locale se modifică de asemenea și pe baza acestuia 
Poliţia Locală propune aprobarea acestui nou Regulament de organizare şi funcţionare.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate 1 și 5 au avizat favorabil proiectul de hotărâre. Dacă nu sunt 
întrebări, observații, vă rog să votăm despre proiectul de hotărâre.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 88/2024. 
 PUNCTUL XXXVI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării Contractului de asociere nr. 19/266/41460/22.06.2021 încheiat între Municipiul 
Sfântu Gheorghe, Asociația Susținătorilor Bibliotecii ”Bod Péter”–”Bod Péter” 
Könyvtártámogató Egyesület şi Biblioteca Județeană ”Bod Péter”, în vederea instituirii și 
derulării programului multianual “La drum cu lectură/Könyvkelengye”, cu modificările 
ulterioare. Prezintă: Vargha Fruzsina, viceprimar. 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Biblioteca Județeană ”Bod Péter” derulează programul ”La drum cu lectură” care este 
susținut de municipalitate din anul 2021. În acest an dorim să acordăm o sumă de 40.025 
de lei ca să poată face pachete de cărți pentru nou-născuți, pentru elevii din clasele I-IV, 
VIII, respectiv pentru cei din clasa a XII. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate au avizat favorabil. Vă rog să votăm despre proiectul de hotărâre 
nr. 36.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 89/2024. 
 PUNCTUL XXXVII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
încheierii unui contract de asociere între municipiul Sfântu Gheorghe prin Consiliul Local 
al Municipiului Sfântu Gheorghe, Casa de Cultură „Kónya Ádám”, Biblioteca Județeană 
“Bod Péter” și Asociația Culturală ”Mikes Kelemen” din Județul Covasna-Háromszéki 
Mikes Kelemen Egyesület, în vederea organizării celei de-a III-a ediții a târgului de carte și 
a festivalului de literatură contemporană din Sfântu Gheorghe „SepsiBook” în perioada 
23.05.2024-26.05.2024. Prezintă: Vargha Fruzsina, viceprimar. 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „În perioada 23 și 26 mai 
vom organiza anul acesta cea de a III-a ediție a târgului de carte „SepsiBook” în Arena 
Sepsi, pentru care municipiul Sfântu Gheorghe alocă suma de 500.000 lei, Biblioteca 
Județeană “Bod Péter” alocă suma de 130.000 lei, Asociația Culturală „Mikes Kelemen 
contribuie cu suma de 132.047 lei, iar organizatorii estimează un venit de 9900 lei, pe care 
la fel o vor aloca pentru organizarea evenimentului. Și așteptăm cu drag pe toată lumea.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Și acest proiect de hotărâre a fost avizat favorabil de către comisiile de 
specialitate. Dacă nu sunt întrebări, vă rog să votăm despre proiectul de hotărâre nr. 37.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 90/2024. 
 PUNCTUL XXXVIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
asocierii municipiului Sfântu Gheorghe cu comuna Reci, comuna Ozun, comuna Chichiș, 



 

 

comuna Ilieni, comuna Arcuș, comuna Valea Crișului, comuna Ghidfalău, comuna 
Micfalău, comuna Bodoc, comuna Malnaș, comuna Bixad și comuna Moacșa, în vederea 
înființării Asociației de Dezvoltare Intercomunitară „TRANSPORT METROPOLITAN 
SEPSI”. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Strategia integrată de 
dezvoltare urbană, pe care am aprobat-o nu demult, a tratat transportul pubic ca și o 
regiune mică. Comunele susmenționate, împreună cu municipiul Sfântu Gheorghe ar dori 
să rezolve pe termen lung acest lucru. Acest lucru este din mai multe puncte de vedere 
avantajos pentru municipiul Sfântu Gheorghe, datorită fatului că transportul pubic din 
aceste comune este slab și mulți vin aici zilnic cu autoturisme, care crează probleme la 
parcare, din punct de vedere a protecției mediului și crează și alte probleme. Pentru a 
realiza acest lucru este nevoie de această asociere, care va face posibil, ca împreună să 
încheiem un contract pentru un serviciu, care după speranțele noastre va fi societatea 
noastră Mult-Trans, a cărei activitate astfel am extinde-o pe regiuni mici. Ca prim pas deja 
am semnat deja un contract de finanțare prin Programul Național de Redresare și 
Reziliență pentru a achiziționa 12 autobuze electrice, deci este un pas logic și necesar 
înființarea acestei asocieri.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Comisiile de specialitate 1 și 5 au avizat favorabil. Vă rog să votăm 
despre proiectul de hotărâre nr. 38.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 91/2024. 
 PUNCTUL XXXIX de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării și completării HCL nr. 202/2010 privind stabilirea serviciilor publice și 
unitățile la care contravenienții vor presta activități în folosul comunității. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În aceste cazuri prin 
hotărâri judecătorești se transformă amenzile în muncă în folosul comunității. Am avut o 
hotărâre veche prin care a fost stabilit unde și ce fel de muncă trebuie executată de către 
aceste persoane. Acest lucru se întâmpla prin grija Tega SA, iar în mică măsură și Direcția 
de Asistentă Socială și Complexul „Zathureczky Berta” a primit forță de muncă. 
Executarea pedepsei este supravegheată de către Serviciul de Probațiune din subordinea 
Ministrului Justiției. Acest Serviciu de Probațiune a împuternicit Asociația Romilor 
„Amenkha”, ca în asemenea cazuri să fie angajator. Deci în hotărâre este detaliat ce fel de 
lucrări pot să efectueze aceste persoane, care trebuie să facă muncă în folosul comunității 
prin grija Asociației Romilor „Amenkha”.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Comisiile de specialitate au avizat favorabil. Dacă nu sunt întrebări vă 
rog să votăm despre proiectul de hotărâre nr. 39.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 92/2024. 
 PUNCTUL XL de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea stabilirii 
situațiilor de acordare a ajutoarelor de urgență și a ajutoarelor comunitare. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Conform noii legi, care 
reglementează serviciile sociale încercăm să descriem cât mai clar în ce situații se pot 
acorda ajutoare de urgență și în ce cazuri se pot acorda ajutoare comunitare. Ajutoarele de 
urgență se pot solicita și se pot acorda în stări de urgență, care pot fi calamităţi naturale, 
incendii, epidemii și alte situații similare. Ajutoarele comunitare pot fi acordate în bani sau 
în natură, destinate familiilor aflate în situaţii de dificultate, pe baza unei anchete socială. 
Proiectul de hotărâre conține procedura conform căreia se poate solicita, evalua și acorda 



 

 

aceste ajutoare, respectiv reglementează fromularele care trebuiesc completate.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate 1, 3 și 5 au avizat favorabil. Dacă nu sunt întrebări, vă rog să 
votăm despre proiectul de hotărâre nr. 40.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 93/2024. 
 PUNCTUL XLI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
Planului anual de acțiune privind serviciile sociale administrate și finanțate din bugetul 
local al municipiului Sfântu Gheorghe pentru anul 2024. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Anual trebuie să aprobăm 
această listă cu serviciile și planul de acțiune. La capitolul ”A” de la punctul 1 până la 9 
din anexă sunt enumerate serviciile prestate de instituțiile noastre, iar între 10 și 28 sunt 
enumerate acei furnizori de servicii sociale cu care am încheiat contracte pentru servicii 
sociale, respectiv sumele alocate, care sunt incluse și în buget. La capitolul ”B” este propus 
un serviciu nou, respectiv o echipă mobilă în vederea prevenirii și combaterii violenței 
domestice.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Comisiile de specialitate au avizat favorabil proiectul de hotărâre. Dacă 
nu sunt întrebări, vă rog să votăm despre proiectul de hotărâre nr. 41.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 94/2024. 
 PUNCTUL XLII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind alegerea 
preşedintelui de şedinţă al Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe. Prezintă: 
preşedinte de şedinţă. 
 „Preşedintele de şedinţă pentru luna următoare va fi doamna viceprimar Vargha 
Fruzsina, iar în cazul lipsei acesteia va fi Zsigmond József. Comisiile nu au votat despre 
acest proiect de hotărâre. Vă rog să votăm noi.” 
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 95/2024. 
 PUNCTUL D1 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre pentru modificarea anexei 
nr. 1 la HCL nr. 267/2023 privind alocarea unei sume din bugetul local al Municipiului 
Sfântu Gheorghe pentru finanțarea programului sportiv al Asociației Clubul Sportiv Sepsi-
Sic „Participarea ACS Sepsi Sic în competițiile interne și internaționale de baschet, tenis 
de masă, ciclism, lupte, handbal și fotbal în sală, sezon competițional 2023-2024, juniori și 
seniori respectiv organizare evenimente și competiții sportive”, cu modificările ulterioare 
și aprobarea proiectului actului adițional nr. 1 la Contractul de finanțare secvențial nr. 
1/110/1/03.01.2024 încheiat între Județul Covasna prin Consiliul Județean Covasna, 
Municipiul Sfântu Gheorghe prin Consiliul Local al municipiului Sfântu Gheorghe și 
Asociația Clubul Sportiv Sepsi-Sic. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Contractul încheiat cu 
Sepsi Sic are o durată de doi ani. În anul 2023 comisia numită pentru acest scop, a cărei 
membri sunt din partea Consiliului Județean Covasna și al Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, au propus acordarea unei sume de 9.100.000 lei pentru 
finanțarea programelor sportive descrisă de asociație, din care pentru anul 2023 a fost 
alocat suma de 4.140.700 lei, iar pentru anul 2024 suma de 4.959.300 lei. Nu voi spune 
cine cu ce sumă a contribuit. Important este că diferitele departamente, ca ciclism, lupte, 
baschet, tenis de masă, fotbal în sală, handbal, baschet au făcut niște economii în anul 
2023, iar ar dori să redistribuie aceste economii, la departamentele respective, deci ceea ce 
a economisit departamentul de ciclism în anul 2023 îl va putea folosi în 2024 pentru cele 
enumerate în anexă, la fel și celelalte departamente. Propun să-l susțineți.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. Și 



 

 

comisiile de specialitate au susținut această propunere. Deci vă rog să votăm și noi.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 96/2024. 
 PUNCTUL D2 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
încheierii unui contract de finanțare între Județul Covasna prin Consiliul Județean 
Covasna, Direcția Generală de Asistență Socială și Protecția Copilului Covasna și 
Municipiul Sfântu Gheorghe prin Consiliul Local al Municipiului Sfântu Gheorghe în 
vederea finanțării costului anual pentru copiii/tinerii instituționalizați sau aflați la asistenți 
maternali profesioniști, persoane cu dizabilități, persoane vârstnice instituționalizate, pe 
anul 2024. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Costul anual pentru 
copiii/tinerii instituționalizați sau aflați la asistenți maternali profesioniști, persoane cu 
dizabilități, persoane vârstnice instituționalizate sunt finanțate prin încheierea unui contract 
de finanțare între Consiliul Județean Covasna, Direcția Generală de Asistență Socială și 
Protecția Copilului Covasna și Consiliul Local al Municipiului Sfântu Gheorghe. Acestea 
vor fi plătite conform propunerii Consiliului Județean. În anul 2024 aceste sume vor fi 
decontate conform anexei la hotărâre. Până la data de 10 a fiecărei luni se vor comunica 
lista beneficiarilor către Consiliul Local al Municipiului Sfântu Gheorghe, iar dacă 
Consiliul Local al Municipiului Sfântu Gheorghe aprobă acesta, atunci până la data de 15 a 
lunii Consiliului Județean va emite o factură, iar plata se va face până la ultima zi a lunii. 
Acest proiect de hotărâre descrie procedura de finanțare și realizarea acestuia.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Comisiile de specialitate au avizat favorabil, deci vă rog să votăm 
despre proiectul de hotărâre D2. Trecem la ultimul punct, la D3.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 97/2024. 
 PUNCTUL D3 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea achitării 
cotizației de membru a municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2024, către Asociația de 
Dezvoltare Intercomunitară „Zona Metropolitană Sepsi”. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Asociația de Dezvoltare 
Intercomunitară „Zona Metropolitană Sepsi” s-a înființat anul trecut. Anul trecut a 
funcționat pe perioadă scurtă și a fost finanțat cu o cotizație modestă. În acest an dorește să 
funcționeze complet, de aceea adunarea generală a propus noile cotizații, care în cazul 
municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2024 este în sumă de 1.000.000 lei.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Comisiile de specialitate au avizat favorabil și acest punct, deci vă rog 
să votăm despre proiectul de hotărâre D3.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 98/2024. 
 DIVERSE: 
 „Dl. viceprimar a semnalat faptul că ar avea o propunere la Diverse, pe care ar vrea 
să o prezinte. Dau cuvântul.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Este vorba despre o 
problemă pe care primăria a discutat-o îndelungat și la care pe timpul COVID-ului am 
renunțat și acum am dori să o reluăm, respectiv este vorba de construirea unui centru 
pentru tineret și cultură în centrul orașului, în locul fostului Hotel Bodoc. Pentru început 
este necesară încheierea unui acord de parteneriat, pe care eu l-aș citi. Nu avem o hotărâre, 
dar există o propunere textuală și totodată există și o propunere de contract, acest text 
conține elementele principale ale acordului de parteneriat. Deci: Acord de parteneriat. În 
condițiile actuale nedemne în care funcționează Teatrul ”Tamási Áron”, Teatrul de Păpuși 
Cimborák, Teatrul de mișcare M Studió, Biblioteca Județeană Bod Péter și Centrul de Artă 



 

 

din Transilvania (EMÜK), este planificat în comun de către Consiliul Județean Covasna și 
Consiliul Local al Municipiului Sfântu Gheorghe crearea unui nou centru cultural. Clădirea 
ar include și o sală multifuncțională de evenimente (sală de concerte), care ar putea găzdui 
diverse evenimente județene, conferințe și concerte. Prin coordonarea instituțiilor care se 
mută împreună se deschid noi oportunități și și instituțiile se întăresc reciproc. Centrul 
oferă posibilitatea organizării și desfășurării de evenimente comune sau complementare și 
conectează resursele instituționale. Holul comun, care funcționează și ca loc de întâlnire, 
poate fi un spațiu excelent pentru acest lucru, unde diverse servicii, programe și informații 
despre oraș și cultură sunt disponibile pentru cei interesați. Pentru realizarea cât mai rapidă 
a centrului Guvernul Ungariei și-a exprimat intenția de a acorda un sprijin prin intermediul 
Ministerului Construcțiilor și Transporturilor pentru pregătirea înființării noului centru 
cultural din Sfântu Gheorghe. Ministerul își asumă angajamentul de a organiza în 
colaborare cu primăria un concurs de idei pentru crearea unui nou centru cultural care să 
adune, să integreze și să reprezinte arta maghiară din Transilvania. În acest scop, 
Ministerul va lansa un concurs de idei, iar lucrările primite/câștigătoarele vor fi puse la 
dispoziția primăriei pentru utilizare ulterioară, gratuit. În acest sens în cadrul unui acord de 
parteneriat, se va coopera în pregătirea creării noului centru cultural din Sfântu Gheorghe, 
acordând o atenție deosebită desfășurării concursului de idei, după caz, organizând întâlniri 
de consultare privind progresul colaborării, oferind posibilitatea de participare a primăriei 
din Sfântu Gheorghe de exemplu la întâlnirile comisiilor de jurizare ale concursului de 
idei, anunțarea rezultatelor, inspecții pe teren, dezbateri, etc. Părțile vor asigura condițiile 
necesare pentru baza de colaborare, în special participarea specialiștilor cu competențe 
relevante și infrastructura necesară. Pentru cooperare, părțile nu contabilizează niciun cost 
sub nici un titlu legal, acordul nu implică niciun angajament financiar. În cazul în care 
sunteți de acord cu această inițiativă, vă rog să dați acordul de principiu.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Vă rog să votăm despre propunerea prezentată de către dl. viceprimar. 
Cine este de acordd? Mulțumesc pentru prezență și vă doresc a după amiază plăcută tuturor 
și să vă duceți la meci, pentru că azi avem două meciuri importante de handbal și de 
fotbal.”  
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate. 
 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei Municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 28 martie 2024. 
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